
Budżet Federacji Rosyjskiej 
-budżetem dalszego rozwoju pokojowego budownictwa 
I MOSKWA. Agencja TASS poda je:

W Wielkim Pałacu Kremlowsklm w Moskwie rozpoczęła
Się 23 bm. sesja Rady Najwyższej RFSRR.

WARSZAWA. — Dnia 27 bm. w Warszawie, rozpo
czął obrady III Światowy Kongres Studentów — wielki 
parlament młodzieży studiującej całego świata.

Gorącymi oklaskami powi
tali deputowani i liczni eoście 
— G. M. Malenkowa, W. M. 
Mołotowa, N. S. Chruszczowa, 
K. J. Woroszylowa, N. A. Buł- 
ganina, Ł. M. Kaganowicza, 
A. J. Mikojana, N. Z. Sabu- 
rowa, M. G. Plerwuchlna, M. 
A. Susłowa, P. K. Pononiaren- 
kę. P. N. Posplelowa 1 N. N. 
Szatallna.

Sesje zagaił przewodu lezący 
Rady Najwyższej RFSRR L. 
Sołowlew.

Po zatwierdzeniu sprawo
zdania komisji mandatowej u- 
czestnlcy sesji uchwalili po
rządek dzienny, obejmujący 
referat o budżecie państwo
wym Federacji Rosyjskiej na 
rok 1953 1 o wykonaniu budź" 
tu państwowego w roku bud
żetowym 1951/52 oraz za
twierdzeń*© dekretów Prezy
dium Rady Najwyższej 
RFSRR. J

Referat o budżecie państwo
wym Federacji Rosyjskiej na 
rok 1953 1 o wykonaniu bud
żetu państwowego w roku bud
żetowym 1951/1952 wygłosił 
minister Finansów RFSRR — 
I. Fatjiejew.
. Wskazał on. iż ludzie ra
dzieccy z głębokim uznaniem 
powitali ustawy o budżecie 
państwowym ZSRR na rok 
1953 oraz o nodatku rolnym, 
uchwalone przez 6esję Rady 
Najwyższej ZSRR.

(Omawiając wynik] wykona
nia budżetu pańsłwowego Fe

deracji Rosyjskiej w roku bud
żetowym 1951/52. mówca 
podkreślił:

Wraz ze wszystkimi bratni 
ml narodami Związku Radziec 
kiego narody Federacji Rosyj
skiej osiągnęły poważne suk
cesy w rozwoju socjalistycznej 
gospodarki i kultury.

W r. 1951/1952 I w pierw
szym półroczu 1953 r. prze
mysł republiki 1 miejscowy 
przekroczył plan produkcji 
globalnej.

W przedsiębiorstwach prze
mysłowych nieustannie polep
sza się organizacja produkcji, 
coraz bogatsze Jest wyposaże
nie techniczne, podnosi się po
ziom kulturalny robotników. 
Na teł pod-stawle wzrasta wy
dajność pracy 1 obniżają się 
koszty własne produkcji. Po
ważne sukcesy osiągnięto w 
dziedzinie budownictwa kultu
ralnego. W związku z rozwo
jem nauczania siedmioletniego 
1 średniego, zwiększyła się 
znacznie liczba uczęszczają
cych do klas piątych 1 dzlcsia 
tych. Zwiększyła się również 
liczba słuchaczy w wyżyych 
uczelniach. W mlastaćn 1 
wsiach rozszerza się s!"ć b| 
bliotek, klubów 1 lnnvch pla
cówek kulturalnych. Polepszy 
ła się opieka lekarska nad lud
nością.

Minister Finansów RFSRR 
— Fadlejew stwierdził następ
nie, że budżet państwowy Fe 
deracji Rosyjskiej na rok 1953 
przedłożony sesji Rady Naj
wyższej przez Radę Ministrów 
RFSRR do zatwierdzenia wy
nosi 57.552.200.000 rubli tj. 
o 3.252.400.000 rubli więcej 
niż w roku ubiegłym.

Budżet państwowy Federa
cji Rosyjskiej na rok 1953 
zapewnia środki niezbędne dla 
dalsżego rozwoju przemysłu 
republiki I przemysłu mlejsco 
wego, rolnictwa, gospodarki 
mleszkaniowo-komunalnej. o- 
śwlaty. ochrony zdrowia, ubez
pieczeń.

Główne wydatki budżetu 
państwowego Federacji Rosyj
skiej stanowią wydatki na fi
nansowanie przemysłu, rolnic
twa 1 innych gałęzi gospodar
ki narodowej oraz na potrze
by kulturalno-bytowe. W 1953 
roku na te cni" zaprellminowa- 
no 51.917.300 tys. rubli, tl. 
ponad dziewięć dziesiątych 
wszystkich środków budż»to- 
wych republiki. Ne gospodar
kę narodową przeznacza sle 
10 927 milionów rubli, na cele 
kulturalno-bytowe — ponad 40 
milionów rubli.

Mówca podkreślił, że w ro
ku bieżącym we w«zvstklch 
"ałęziach gospodarki Fedn.re")! 
Rosyjskiej przeprowadzeń" bę
dzie budownictwo na Soroka 
skalę. Wydatkul" sie nn fen 
cel przeszło 7.800 milionów 
rubli.

Pomyślne wykonanie budże
tu państwowego Federacji Ro
syjskiej — stw'erdzlł w koń
cowej części referatu I. Fadie- 
iew — przyczyni sie do zrea
lizowania postawionych P"zez 
Partie Komunistyczna | R’ad 
Związku Radzieckiego zadań 
w dziedzinie rozwoiu przemy
słu 1 rolnictwa. prz.vrzvni się 
dn dfl1.szei»o rxx’n'e.s!cnla stopy 
żyłowej ludności. •

* * *

Koreferat o wykonaniu pań 
stwowego budżetu Federacji 
Rosyjskiej na rok 1951/1952 
wygłosił przewodniczący koml- 
s|| budżetowej, deputowany S. 
Afanasjew.

XVe wszystkich powiatach 
naszego województwa odbyły 
się Już zebrania gromadzkie i 
gminne, na których wybrano o- 
gółem 4 tys. delegatów — przo
dujących chłopów indywidual
nych, spółdzielców i robotni
ków PGR na dożynki centralne, 
w tym 129 na I Zjazd Przodu
jących Chłopów w Szczecinie.

Wieś koszalińska wybiera
jąc najlepszych spośród siebie 
na uczestników centralnych do
żynek, podejmu|e liczne zobo
wiązania przedterminowego i 
ponadplanowego wykonania o- 
bowiązkowych dostaw zboża, 
żywca i mleka. ,

M. in. gromada Skórzyno wy 
bierając Antoniego Lewandow
skiego na delegata na central
ne dożynki, zobowiązała się 
roczny plan dostaw zboża dla 
państwa wykonać do dnia 6 
września. Gromady gminy 
Główczyce w pow. słupskim 
odpowiadając na jej wezwanie, 
zobowiązały się również do do
żynek centralnych wykopać 
swój obowiązek zbożowy.

Chłopi gromady Zakrzewo 
w powiecie złotowskim po wy
braniu Damazego Adamskiego 
z ludności rodzimej, na uczest
nika dożynek centralnych, zo
bowiązali się do 6 września wy 
konać całkowicie plan dostaw 
zboża i żywca oraz wpłacić 
podatek gruntowy.

NA DOŻYNKI POJADĄ 
NAJLEPSI SPOSRÓD NAJLEP- 

, SZYCH

Na dożynki centralne w 
Szczecinie pojadą przodujący 
ludzie wsi Ziemi Koszalińskiej. 
Tacy jak najlepszy w wojewódz 
twie kombajner Zygmunt Hub- 
czuk z PGR Giżyno, Franciszek 
Klawiter, brygadzista oborowy 
z PGR Cecenowo w zespole 
Główczyce, najlepszy oborowy 
w całym województwie, osiąga
jący rocznie przeszło 5 tys. Itr. 
mleka od każdej ze swych 
krów odznaczony Złotym Krzy-

Kongree, który zgromadził 
przedstawicieli studentów o 
różnych przekonaniach poli
tycznych, światopoglądach 1 
wierzeniach religijnych, żarów 
no członków Międzynarodowe 
go Związku Studentów Jak 1 
przedstawicieli organizacji nie 
należących do związku, ma w 
toku szerokiej, swobodnej dy
skusji omówić sposoby dalsze
go zacieśnienia jedności dzia
łania młodzieży studiującej 
wszystkich krajów w walce o 
poprawę warunków życia, 1 
nauki studentów, w walce o 
pokój i przyjaźń między naro
dami. Przedmiotem obrad są 
m. In. zagadnienia bytowe stu 
dentów, walka przeciwko ogra 
nlczaniu ich praw w krajach 
kapitalistycznych, kolonial
nych I zalężnych, sprawa roz
szerzenia wymiany kulturalnej 
1 sportowej oraz szereg in
nych problemów istotnych dla 
studiującej młodzieży.

Wielka sala Akademii Wy
chowania Fizycznego r.a Bie
lanach, w której obraduje 
Kongres, Jest pięknie udekoro 
wana.

Wśród gości z zagranicy, 
którzy przybyli na rozpoczę
cie obrad, znajdują się: prze.

zem Zasługi. Tacy Jak Michał 
Kostiw, przodujący brygadzista 
POM Szczecinek, Michał Pluta 
z PGR Przedmłynie w zespole 
Okonek i in.

O osiągnięciach gromad i 
spółdzielń wsi koszalińskiej o- 
powiadać będą na dożynkach 
centralnych delegatom z całej 
Polski nasi przodujący rolnicy, 
jak np. Aleksander Subocz z 
gromady Barwice w szczecinec
kim, odznaczony Srebrnym 
Krzyżem Zasługi, Bernard Rud
nik ze wsi Przewóz w bytow- 
skim, Bronisław Gryzio z Ła- 
busza w koszalińskim czy Fran
ciszek Dorawski, przewodniczą
cy RZS Szydłowo w wałeckim, 
Janina Podgórska, zetempówka, 
członkini RZS Warmino w ko
szalińskim, Stanisław Kaźmier- 
czak, przewodniczący RZS 
Warniłęg w szczecineckifn, od
znaczony Srebrnym Krzyżem 
Zasługi, czy Rojewski, przewód 
niczący RZS w Sławsku.

DO DOŻYNEK CENTRALNYCH 
WY PEŁŃ LIMY WSZYSTKIE 

OBOWIĄZKI 
WOBEC PAŃSTWA

Zadaniem gminnych rad na
rodowych i komitetów dożyn
kowych oraz wszystkich kół 
ZSCh jest szeroko umasowić 
rozwijające się współzawod
nictwo w przedterminowej rea
lizacji wszystkich obowiązków 
wobec państwa. Chodzi o to, 
aby cała wieś koszalińska wzo
rem swych przodowników-dele- 
gatów z honorem spełniła 
wszystkie swe powinności wo
bec ojczyzny do dnia rozpo
częcia dożynek centralnych.

Niechaj we wszystkich gro
madach i gminach całej Ziemi 
Koszalińskiej, tak Jak w Za
krzewie, Skórzynie, Gudowie i 
wielu innych wsiach i soół- 
dzielniach, rozgorzeje szlachet
na walka o przywitanie Ziazdu 
Przodujących Chłopów i doży
nek centralnych pełnym wyko
naniem obowiązków wobec 
państwa. 1, K.

wodnlczący Światowej Fede
racji Młodzieży Demokratycz
nej — Bruno. Bernlrfi I czło
nek Światowej Rady Pokoju
— Izabella Blume.

Przed rozpoczęciem obrad 
przybywają: wicemarszałek
Sejmu Polskiej Rzeczypospo
litej Ludowel — Józef Ozga- 
Michalski, wiceprezes Rady 
Ministrów — Józef Cyrankie
wicz, minister Szkolnictwa 
Wyższego — Adam Rapacki, 
przewodniczący Centralnej Ra 
dv Związków Zawodowych — 
Wiktor Kłosiewlcz, przewod
niczący Polskiego Komitetu 
Obrońców Pokoju — Jarosław 
Iwaszkiewicz oraz wielu wy
bitnych przedstawicieli pol
skiej nauki 1 kultury.

Milknie rozgwar na saT. 
Przewodniczący Międzynaro
dowego Związku Studentów
— Bernard Bereanu zagaja 
obrady. Mówi on. że przed
stawiciele studentów całego 
świata zebrali 61ę tu. by prze, 
dyskutować sposoby dalszej 
walk! o pokój 1 przyjaźń.

Przewodniczący MZS pod 3- 
Je następnie do wiadomości, 
że tia Kongres przybyło Już 
920 przedstawicieli młodzieży 
studiującej z 99 krajów.

W Imieniu mieszkańców eto 
licy. wita Kongres przewodni 
czący Prezydium Społecznej 
Rady Narodowej — Jerzy Al
brecht.

Przewodniczący MZS — 
Bereanu przedstawia następ
nie projektowany skład pre
zydium Kongresu, który zo 
staje przyjęty oklaskami. W 
6klad prezydium wchodzą 
członkowie Komitetu Wyko-

PARYŻ. Zgodnie z decy
zją organów kierowniczych 
związków zawodowych CGT 
(Powszechna Konfederacja 
Pracy) kolejarze, pracownicy 
jłccztowi oraz obsługi metra 
1 autobusów — wrócili do 
pracy,

W odezwie wydanej przez 
paryski. Jednośclowy komitet 
portowców, w skład którego 
wchodzą przedstawiciele wszy, 
stklch organizacji zawodo
wych czytamy m. in.: ..Mimo 
zdrady przywódców FO 1

Posiedzenie
Rady Bezpieczeństwa

NOWY JORK. W środę 
późnym wieczorem rozpoczęło 
się posiedzenie Rady Bezpie
czeństwa zwołane w celu roz
patrzenia wniosku grupy kra
jów arabskich 1 azjatyckich, 
które domagają się postawie
nie na porządku dziennym Ra
dy sprawy sytuacji w Maro
ku w związku ze zdetronizo
waniem 1 deportowaniem 
przecz Francuzów sułtana Maro 
ka.

nawczego MZS oraz po Jed
nym przedstawicielu każdej 
z delegacji blorących udział 
w Kongresie.

Kongres wybiera również 
komisję mandatową 1 skruta
cyjną. po czym zo&taje ogło
szona przerwa w obradach.

• • •

Po wznowieniu obrad w go. 
dżinach popołudniowych ze
brani Jednomyślnie przyjęli po 
rządek dzienny Kongresh.

Sprawozdanie komitetu wy
konawczego Międzynarodowe
go Związku Studentów, zło
żył sekretarz generalny M2£ 
— GIovannl Berllnguef.

chrześcijańskich zwląztków za 
wodowych, pracownicy poczto 
wl kontynuowali swą wspanbi 
łą walkę. Rząd • zmuszony 
byl przyrzec przyjęcie ba sta
łe pracowników kontrakto
wych. wypłatę zaliczki na po
czet przyszłej podwyżki oraz 
premii z końcem roku.

Pocztowcy walczyć będą o 
to, aby to obietnico zostały 
spełnione oraz by rząd u- 
względnil inne zadania wygi
nięto w czasie 6trajku. „To. \ 
czego-dzlś nio mogliśmy uzy
skać z winy zdrajców, to J i- 
tr<> wywalczymy dzięki zj 
dnoczcnej akcji".

• « •
Jak donosi prasa, w prze

myśle metalurgicznym, gór
niczym, chemicznym, budo
wlanym. tekstylnym, papierń'? 
czym, trwa strajk kilkuset ty
sięcy robotników.

Personel lądowy towarzy
stwa lotniczego Alr France po 
stanowił przedłużyć strajk ń 
dalsze 24 godziny. Dnia 25 
bm. odbył się w Paryżu Je 
dnodnlowy strajk szoferów 
taksówek.

Szerzej rozwijajmy współzawodnictwo
w obowiązkowych dostawach zboża i żywca

Coraz więcej gromad i gmin naszego województwa odpo
wiada na apel chłopów z gminy Lubuciewo (pow. Słupsk), 
którzy zobowiązując się wykonać roczny plan sprzedaży zbo
ża do 31 sierpnia, wezwali do współzawodnictwa wieś pra
cującą Ziemi Koszalińskiej. Współzawodnictwo na apel Lu- 
buczewa szczególnie rozszerza się w powiecie słupskim. 
Ostatnio zobowiqzanie przedterminowego wykonania plano
wych dostaw zboża dla państwa podjęli tu chłopi z gromady 
Witkowo w gminie Gardna Wielka.

„Chcemy w poczuciu dobrze spełnionych obowiązków wo- 
bec Ojczyzny przystąpić do tegorocznych dożynek - piszą 
w swym zobowiązaniu chłopi z Witkowa - i dlatego zobo
wiązujemy się w dniu 29 sierpnia zorganizować manifesta-- 
cyjną, zbiorową odstawę zboża. Powieziemy nasze zboże 
Ojczyźnie całą gromadą, by zamanifestować w ten sposób 
naszą wolę realizowania planu 6-letniego i budowania sil
nej, socjalistycznej Polski. Plan sprzedaży zboża państwu 
całkowicie wykonamy do dnia 3 września, a ponadto zobo
wiązujemy się do 20 października całkowicie wpłacić na
leżności podatku gruntowego.

Do współzawodnictwa wzywamy gromadę Siecie w gminie 
Gardna Wielka1’.

Nie we wszystkich jednak powiatach należycie rozwija się 
współzawodnictwo w odstawach zboża dla państwa. Szcze
gólnie źle jest pod tym względem w powiecie koszalińskim, 
gdzie gminne komisje współzawodnictwa są w większości 
nieżywotne. Trzeba więc więcej uwagi poświęcić sprawom 
współzawodnictwa. Należyta.jego organizacja, objęcie współ
zawodnictwem całej pracującej wsi koszalińskiej-winno być 
potężnym czynnikiem przedterminowego wykonania plano
wych dostaw zboża i żywca.

SYSTEMATYCZNIE INFORMOWAĆ GRN O WPŁYWACH 
ZBOŻA DO PUNKTÓW SKUPU

Punkt skupu zboża w Kołtkach (powiat miastecki) mimo 
licznych interwencji Prezydiów GRN w Wołczy, Wałdowie 
i Kawczu dotychczas nie nadsyła systematycznie odpisów 
kwitów na dostarczone zboże przez chłopów z poszczegól
nych gmin. Brak systematycznego przesyłania kwitów utru
dnia GRN zorientowanie się w dziennych wpływach zboża 
i nie pozwala operatywnie kierować kampanią skupu.

Mamy nadzieję, że prezes GS w Kołtkach Piotr Marcino
wice i referent wydziału produkcji roślinnej Jan Pasławski 
niezwłocznie usuną to niedociągnięcie i postarają się, by 
GRN na bieżąco otrzymywały meldunki o ilościach skupio
nego zboża z ich terenu.

ZESPÓŁ PGR JEZIERNIK WYKONAŁ ROCZNY PIAN 
DOSTAWY ŻYTA

Załoga zespołu PGR Jeziernik (ZO PGR w Szczecinku] już 
w dniu 24 bm. zameldowała o całkowitym, przedterminowym 
wykonaniu planowych dostaw żyta dla państwa. Plan odsta
wy żyta za rb. załoga zespołu Jeziernik wykonała w 110 proc.

INFORMOWAĆ GRN O DOSTAWACH ZBOŻA 
BEZPOŚREDNIO NA WAGONY

Wiele spółdzielni produkcyjnych na terenie naszego wo
jewództwa ładuje zboże z planowych dostaw bezpośrednio 
do wagonów kolejowych, wysyłając je do elewatorów. Aby 
GRN były poinformowane o tych dostawach i by wciągnęły 
je do wykonania planów gminnych, trzeba, by zarządy RZS 
zawiadamiały o wysyłce zboża gminnych pełnomocników MS.

Sytuacja we Francji

Kolejarze, pracownicy pocztowi, 
obsługi metra i autobusów 

wrócili do pracy

Wielki parlament 
młodzieży studiującej całego świata 

rozpoczął obrady
Otwarcie III Światowego Kongresu Studentów w Warszawie

Powiat Zawiercie 
pierwszy w kraju 

zwolniony 
od miarek i odsypów

WARSZAWA. Minister 
stwo bkupu Komunikuje, 
źe pow. Zawiercie w woj. 
stalinogrodzklm pierwszy 
w kraju wykonał w dniu 
21 bm. 00 proc, rocznego 
planu obowiązkowych do
staw zbóż. W związku z 
tym zwolnieni zostali od 
miarek 1 odsypów cł chło
pi w pow. Zawiercie, któ
rzy w 100 proc, wywiązali 
się Już z obowiązku dosta 
wy zboża.

Pow. Zawiercie również 
w latach 1931 — 1932 
pierwszy wykonywał 90 
procent rocznego planu 
obowiązkowych dostaw 
zboża.



Nowe zwycięstwo
ludu Francji

Naczelny redaktor central
nego organu KC Komunisty 
cznej Partit Francji „Humani 
te", Andre Stil — wolny! Se 
krctarz Generalnej Konfedern 
cfl Pracy (CGT) — Le Leap i 
sekretarz CGT — Wolino, 
przywódcy młodzieży demokra 
tycznej Guy Ducolone 1 Andre 
Laurent — wolni!

Po uwolnieniu Henrl Mar
tin, akcja ludu Francji w obro 
nie uwiezionych patriotów 
przyniosła nowy triumf — u 
wolnienie 5 patriotów z wlę 
zlcn'a w Fresnes.

Co takiego uczynili d przy 
wódcy klasy robotniczej I mło 
dzieży Francji? Dlaczego ich 
aresztowano? Aresztowano Ich 
dlatego, że myślell inaczej niż 
Lanie! 1 Mayer, Bidault i Ple 
ven, dlatego, że myślell, mó- 
wfll | pisali, że brudna wojna 
w Wietnamie jest wojną pro
wadzoną w interesie nie Fran
cji, a imperialistów amerykań 
sklch, iż odrodzenie hitlerow
skiego Wehrmachtu jest śmler 
teiną groźbą dla Francji, a 
powstanie tzw. armii europej 
sklej pod wodzą, generałów 
Hitlera nieszczęściem dla Ich 
kraju: żc neohitlerowskie gar 
nlzony armii europejskiej we 
Francji oznaczają ostateczne 
przekreślenie niepodległości 
ich ojczyzny. Nie tylko oni 
tak myślą. Tak myślą również 
miliony Francuzów. I tak to 
również oceniają tacy politycy 
burżuazyjni, nlepodejrzanl o 
sprzyjanie komunizmowi jak 
— Daladier 1 Herriot; przy
wódcy klasy robotniczej I mło 
dzieży Francji oskarżeni byli 
przez rządy zdrady Francji 
o to, te stwierdzali, iż naród 
francuski nigdy nie będzie 
walczył przeciwko robotnikom, 
chłopom j młodzieży Związku 
Radzieckiego. Andre Stil. Le 
Leap i towarzysze bylj w koń
cu oskarżeni o to, że myślell 
kategoriami patriotów francu
skich.

Konstytucja FranćJI i Jej 
kodeks karny nie przewidują 
za to żadnych sankcji pra
wnych. Aresztowanie Stlla. 
Le Leapa 1 towarzyszy było 
aktem gwałtu I bezprawia. W 
obronie ich wystąpił lud Fran
cji. Nie tylko komuniści, ale 
cały wspaniały lud francuski 
wystąpił w ich obronie. wvstę 
pując zarazem w obronie Frań 
cjl. Francja nienawidzi faszy
zmu hitlerowskiego, jak 1 ame 
rykańskiego. Francja nlenawi 
dz.| kolaboracjonlstów, zaró
wno hitlerowskich Jak 1 ame 
rykańskich.

Potęga Jedności ludu, która 
tak wspaniały wyraz znalazła 
w największym strajku w hi
storii Francji — wstrząsnęła 
podstawami rządów burżuazjl 
w tym kraju. Groźne ostrzeże 
nie odniosło skutek. Naród 
francuski wymógł uwolnienie 
swych przywódców, jeszcze 
raz zatryumfowała wola ludu. 
Uczucie dumy 1 radości ogar 
nla przyjaciół wolności, przy
jaciół ludu Francji na całym 
świecie. Niech żyje nieśmier
telny, miłujący wolność lud 
Francji!

P. Z.

Rzqd NRD uczyni wszystko 
dla pokojowego zjednoczenia Niemiec

Nadzwyczajna sesja Izby Ludowej NRD zakończyła obrady
BEBLIN. Dnia 26 bm. na nadzwyczajnej sesji Izby 

Ludowej NRD przemawiali przedstawiciele poszczegól
nych partii bloku demokratycznego.

Następnie Izba Ludowa Jednogłośnie uchwaliła dekla
rację. Na tym obrady sesji zakończono. W deklaracji Iz
by Ludowej NRD m. In. czytamy:

Deklaracja Izby Ludowej NRD
Izba Ludowa NRD z radoś

cią 1 zadowoleniem przyjęła 
do wiadomości sprawozdanie 
premiera Otto Grotewohla i 
Innych członków delegacji 
rządowej, która na zaprosze
nie rządu ZSRR przebywała 
w Moskwie od 20 do 22 sierp 
r.ia 1953 r. 1 zawarła ż rzą
dem ZSRR porozumienia w 
sprawie wspaniałomyślnej po
mocy gospodarczej dla NRD 
oraz toczyła niezwykle donio
słe rokowania w sprawie za
cieśnienia stosunków między 
Związkiem Radzieckim a Nie
miecką Republiką Demokra
tyczną. Jak również w spra
wach ogólnonlemlecklch.

Nota rządu ZSRR z 15 
6lerpnla 1953 roku, Jak ró
wnież wyniki rokowań del.ęga 
cjl rządowej NRD są dla Nie 
mleć, a zwłaszcza dla NRD 
wielką i nieoceniona pomocą.

Izba Ludowa NRD wyraża 
serdeczne 1 szczere podzięko
wanie za ten wielkoduszny 
gest rządu Związku Radzie
ckiego wobec całych Niemiec. 
Izba Ludowa wyraża również 
szczere podziękowanie rządo
wi Polskiej Rzeczypospolitej 
Ludowej za zrzeczenie się dal 
szych odszkodowań niemie
ckich na rzecz Polski.

Izba Ludowa NRD.

Przemówienie premiera NRD 
Otto Grotewohla

BERLIN. W 6wym przemó 
Wleniu na 6esJI Izby Ludowej 
premier NRD Otto Grotewohl 
podkreślił, że w rokowaniach 
między rządem radzieckim a 
delegacją rządową Niemie
ckiej Republiki Demokratycz
ne! mlazła odzwierciedlenie 
zd ■ owana <vo!a rządu 

oparcia 6wych 6tosun- 
r z Niemcami na zasadzie 
<|. . witego równouprawnie
nia oraz poszanowania praw 
narodu niemieckiego.

Grotewohl przedstawił szcze 
gółowo konkretną treść roko
wań w Moskwie. Zaznaczył 
on. że delegacja rządowa 
NRD sformułowała w toku ro
kowań stanowisko niemieckie 
w stosunku do propozycji za
wartych w nocie rządu radzie 
cklego z 15 61erpnla w spra
wie zwołania konferęncjl po
kojowej, utworzenia tymczaso 
wego rządu ogólno-nlemleckle 
go. przywrócenia Jedności Nie 
mleć 1 zapewnienia pokoju w 
Europie.

Rząd NRD — stwierdził 
Grotewohl — oświadcza, lż 
solidaryzuje 61ę z propozy
cjami rządu radzieckiego, wy 
6to6owanyml do rządów Fran
cji, Anglii i Stanów Zjedno
czonych w sprawie podjęcia 
praktycznych kroków w kie
runku uregulowania kwestii 
niemieckie!.

Rząd NRD oświadcza, że 
ze swej strony uczyni wszyst
ko, by umożliwić porozumie
nie między organami repre
zentacyjnymi Niemiec wscho
dnich 1 zachodnich w sprawie 
utworzenia tymczasowego rzą 
du ogólnoniemlecklego 1 prze 
prowadzenia wolnych wybo
rów w całych Niemczech oraz 
przyczynić się do tego poro
zumienia.

W zakończeniu swego prze 
mówienia premier Otto Gro
tewohl stwierdził z naciskiem, 
że Niemiecka Republika De
mokratyczna — ostoja sił po
kojowych całych Niemiec — 
będzie nadal dążyła do utwo-

Plan okupacji Francji 
przez wojska zachodnio-niemieckie

PARYŻ. Dziennik „Libera 
tlon" donosi, że w czasie poby 
tu delegacji wojskowej Nie
miec zachodnich w Stanach 
Zjednoczonych w Upcu br. dy 
skutowany był plan rozmiesz
czenia formacji przyszłej 
„armii europejskiej*'.

Tygodnik amerykański 
o wydatkach USA 
na zbrojenia

NOWY JORK. Tygodnik 
„Unlted States News and 
World Report** usiłuje uspo
koić przemysłowców amery
kańskich, zapewniając ich, że 
rząd jeszcze przez dłuższy 
czas będzie wydawał znaczne 
sumy na zbrojenia. „Pyzedslę 
biorcy — plsze tygodnik — 
mogą nie obawiać się nagłej 
1 poważnej redukcji wydat
ków na zbrojenia... Rząd bę
dzie nadal wydawać na zbroje 
nla tyle, Ile będzie trzeba, 
aby udzielić im istotnej po
mocy".

W ciągu najbliższych 
dwóch lat — plsze dalej ty
godnik — wydatki na zbroje
nia będą w porównaniu z 
ostatnim rokiem wojny w Ko
rei zmniejszone najwyżej o 
10 proc.

Nie daje to oczywiście gwa 
rancjl, że kołom przemysło
wym uda się całkowicie unik
nąć skutków spadku konlunktu 
ry, ale trzeba mleć nadzieję, 
że uda się to przynajmniej 
częściowo.

Plan opracowany został 
przez amerykańskich eksper
tów wojskowych, dowództwo 
bloku atlantyckiego 1 dowódz
two amerykańskich wojsk oku 
pacyjnych w Niemczech za
chodnich.

Według teg0 planu 6 nie
mieckich dywizji — na 12 
przewidzianych, — rozlokowa 
nych będzie na zachód od 
obecnej granicy republiki fe
deralnej: jedna w Belgii, Jed
na w Holandii 1 4 we Francji.

Dywizje te mają stacjono
wać głównie w pobliżu takich 
wielkich ośrodków przemysło 
wych, Jak Paryż, Lille, Bruk
sela 1 Inne.

„Llberatlon" podaj©, że 
wspomniany plan został <zar 
aprobowany przez wyższe or
gana polityczne USA i wej
dzie w życie natychmiast po 
ratyfikowaniu układu pary
skiego przez parlamenty kra
jów Europy zachodniej.

Ruch strajkowy
w USA

NOWY JORK. W stanach 
południowo-wschodnich USA 
odbył się ostatnio strajk pra
cowników telefonów, który za
kończył się sukcesem strajku
jących. W wielu miastach od
były się Jednocześnie masowe 
wiece na znak solidarności ze 
strajkującymi. Dnia 24 hm. od 
były się wiece solidarnościowe 
w Filadelfii. Bostonie. Provl- 
dence i w innych miastach sta
nu Massachusetts.

Prasa podaje. że przedsię
biorcy zmuszeni byli uwzględ
nić wszystkie żądania strajku
jących.

rżenia zlednoczonych, pokojo 
wych i demokratycznych Nie
miec.

POTĘŻNY WIEC 
W BERLINIE

BERLIN. 26 sierpnia na 
Placu Marksa — Engelsa w 
Berlinie odbył się olbrzymi 
wlec, na którym premier Otto 
Grotewohl wygłosił przemó
wienie na temat wyników ro
kowań między rządem radzie
ckim a delegacją rządową 
NRD.

Na wlec przybyło 100 ty
sięcy 06Ób z całego Berlina. 
Ludzie pracy demokratyczne
go sektora Berlina oraz sekto 
rów zachodnich przybyli na 
wlec z czarno-czerwono-zloty 
mi flagami niemieckimi ora*: 
czerwonymi sztandarami.

Po przemówieniu premiera 
Otto Grotewohla uozestnlcy 
wiecu uchwalili Jednomyślnie 
tekst depeszy do przewodni
czącego Rady Ministrów 
ZSRR G. M. Malenkowa. W 
depeszy tej stwierdzają oni, 
że ludność Berlina wita z ra
dością zawarte w nocie rządu 
radzieckiego z 15 sierpnia br. 
konkretne propozycje w spra
wie przywrócenia Jedności Nie 
mleo w drodze pokojowej o- 
raz porozumienie osiągnięte 
w wyniku rokówań między 
rządem ZSRR a delegacją rzą 
dowa NRD.

Podziękowania za życzenia 
z okazji 8 rocznicy wyzwolenia 

narodu koreańskiego
DO 

PRZEWODNICZĄCEGO RADY PAŃSTWA 
POLSKIEJ RZECZYPOSPOLITEJ LUDOWEJ 
TOWARZYSZA ALEKSANDRA ZAWADZKIEGO

WARSZAWA

Pozwólcie ml w Imieniu Prezydium Najwyższego Zgromadzenia 
Ludowego Koreańskiej Republiki Ludowo-Demokratycznej I moim 
własnym wyrazić Wam, szanowny towarzyszu Przewodniczący oraz 
w Waszej osobie Radzie Państwa, serdeczne podziękowanie za go, 
rące pozdrowienia w związku z 8-mq rocznicą wyzwolenia narodu 
koreańskiego przez waleczną Armię Radziecką.

Życzę bratniemu narodowi polskiemu dalszych sukcesów w bus 
downictwie socjalizmu w swym kraju.

PRZEWODNICZĄCY 
PREZYDIUM NAJWYŻSZEGO ZGROMADZENIA LUDOWEGO 

KOREAŃSKIEJ REPUBLIKI LUDOWO-DEMOKRATYCZNEJ 
KIM DU BON

* * •

DO 
PREZESA RADY MINISTRÓW 
POLSKIEJ RZECZYPOSPOLITEJ LUDOWEJ 
TOWARZYSZA BOLESŁAWA BIERUTA

WARSZAWA

W imieniu rządu, całego narodu Koreańskiej Republiki Ludowo^ 
Demokratycznej I moim własnym przesyłam Wam i w Waszej oso-* 
bie rządowi Polskiej Rzeczypospolitej Ludowe] oraz bratniemu na
rodowi polskiemu serdeczne podziękowanie za gorące pozdrowie
nia I okazji 8 rocznicy wyzwolenia narodu koreańskiego przez wa, 
leczną Armię Radziecką.

Życzę narodowi polskiemu nowych sukcesów w walce o zacho^ 
wanie pokoju oraz w budowie socjalizmu w swym kraju, a Wam 
osobiście, szanowny towarzyszu Prezesie, życzę dobrego zdrowia,

PRZEWODNICZĄCY GABINETU MINISTRÓW 
KOREAŃSKIEJ REPUBLIKI LUDOWO-DEMOKRATYCZNEJ 

MARSZAŁEK KIM IR SEN

» t »

Depesze z podziękowaniem za życzenia z okazji święta narodo-r 
wego Koreańskiej Republiki Ludowo-Demokratycznej otrzymał rów
nież minister Spraw Zagranicznych PRL St. Skrzeszewski od ministra 
Spraw Zagranicznych KRL-D NAM IRA.

Z obrad VII sesji Zgromadzenia Ogólnego HZ
NOWY JORK. W dniu 26 

sierpnia w Komisji Politycz
nej Zgromadzenia Ogólnego 
NZ trwała nadal dyskusja 
nad kwestią koreańską. M. ]n 
przemawiał przewodniczący 
delegacji polskiej M. Nasz- 
kowskl.

PRZEMÓWIENIE 
PRZEWODNICZĄCEGO 
DELEGACJI POLSKIEJ 

WICEMINISTRA 
NASZKOWSKIEGO

Rezolucja Stanów Zjednoczo 
nych i 14 Innych państw nie 
przewiduje udziału ZSRR, w*lel 
kiego mocarstwa pokojowego, 
w pracach konferencji polltycz 
nej. A tymczasem w toku dy
skusji niemal wszystkie delęga 
cje podkreśliły, że bez udziału 
ZSRR niepodobna sobie wy
obrazić pokojowego uregulo
wania zarówno dalekowschod
nich Jak 1 innych problemów.

Jeśli idzie o propozycje 
.radzieckie, chclalbym podkre
ślić, że delegacja ZSRR, roz 
szerzając proponowamy skład 
konferencji politycznej, dała 
Jeszcze raz dowód dobrej wo
li 1 pragnienia osiągnięcia po
rozumienia we wszystkich 
sprawach przez nas omawia
nych. Propozycje radzieckie 
uwzględniają głos tych dele
gacji, które wypowiedziały 
się za rozszerzenl°m zasięgu 
konferencji. Propozycje te 
pokrywają się ze stanowi
skiem Chin Ludowych, wyra- I 
żonym w przemówieniu mlnlst 
ra Spraw Zagranicznych Chlń 
sklej Republiki Ludowej Czou 
En - lala z dnia 24 sierpnia 
br. W ten sposób powstaje 
możliwość spotkania 6lę za o- 
krągłym stołem szeregu 
państw, zarówno tych, które 
brały udział w konflikcie, Jak 
też tych, które udziału nie 
brały 1 omówienia w demokra 
tyczny sposób i rozstrzygnię
cia ważnych problemów dla 
sprawy pokoju. Wśród pro
ponowanych przez Związek 
Radziecki państw znajduje się 
5 wielkich mocarstw, na któ
re, Jako na stałych członków 
Rady Bezpieczeństwa, spada 
szczególny ^obowiązek utrzy
mania pokoju 1 międzynaro
dowego bezpieczeństwa, a tak 
że Korea północna 1 Korea po 
łudnlowa, które są żywotnie 
zainteresowane w rozstrzyg
nięciu problemu koreańskie
go. Zgodni© z propozycją ra
dziecka, w konferencji mają 
również wziąć udział państwa,

PEKIN. Jak donosi z Kae- 
songu agencja Nowych Chin, 
około 400 Jeńców strony prze 
clwnej oświadczyło, że nie za-‘ 
mierzą wracać do ojczyzny, 
chociaż strona koreańsko- 
chlńska stara się Ich przeko
nać, aby nie odmawiali powro. 
tu.

Strona koreańsko - chińska 
zawiadomiła o tym fakcie do
wództwo ONZ na ostatnim po
siedzeniu wojskowe] komisji 
repatriacyjnej.

Agencja Nowych Chin pod- 
kreślą, że 6trona koreańsko- 
chlńska nie przeprowadzała 
wśród nich tzw. ,,selekcji". 
Jednakże, gdy strona koreań
sko - chińska zawiadomiła Jeń-

n'ebezp!eczeństwa zerwania 
konferencji, powinniśmy zro
bić wszystko, aby zapewnić tej 
konferencji aolldne podstawy 
powodzenia. A temu służą pro
pozycje radzieckie, temu służy 
radziecka poprawka do punk
tów a i b artykułu 5 rezolucji 
Stanów Zjednoczonych i 14 in
nych państw. Jeśli poprawka 
ta będzie przyjęta, to będzie
my mogli glosować za całością 
rezolucji.

ców znajdujących się pod Jej 
kontrolą o porozumieniu osiąg 
nlętym przez obie strony w 
sprawie kompetencji komisji 
repatriacyjnej państw neutral
nych, pewna Ilość jeńców na
rodów zjednoczonych oświad
czyła, że nie zamierza skorzy 
stać z prawa do repatriacji.

Stroną koreańsko - chiński 
dołożyła wielu starań, aby 
przekonać Jeńców, że powin
ni wrócić do ojczyzny, lecz 
mimo to około 400 ©pośród 
nich odmawia powrotu.

W toku 6ame| repatriacji, 
niektórzy spośród Jeńców, któ 
rzy dotychczas nie odmawiali 
powrotu, oświadczyli, że nie 
zamierzają wracać.

400 amerykańskich jeńców wojennych
odmówiło powrotu do kraju

które są bezpośrednio zain
teresowane układem stosun
ków na Dalekim Wschodzie, 
a więc Burma, Indonezja oraz 
Indie, przeciw którym z taką 
zaciekłością występują Stany 
Zjednoczone, wykazując tym 
samym swe prawdziwe obli
cza wobec aspiracji pańsitw 
Wschodu, wczorajszych ko
lonii imperializmu.

W obliczu z góry zapowia
danego przez Lj Syn Mana

Oświadczenie ministra Nam Ira
PEKIN. — Agencja No

wych Chin donosi z Phenlanu, 
że minister 6praw zagranicz
nych Koreańskiej Republiki 
Ludowo-Demokratycznej Nam 
Ir złożył oświadczenie w spra
wie konferencji politycznej dla 
rozwiązania problemu koreań
skiego.

Rozejm w Korei — stwier
dza m. in. minister Nam Ir — 
powinien stać się pierwszym 
krokiem na drodze pokojowego 
uregulowania problemu ko
reańskiego 1 pokojowego zjed
noczenia Korei, co przyczyni 
się do osłabienia napięcia w 
sytuacji międzynarodowej.

Rząd Koreańskiej Republiki 
Ludowo-Demokratycznej uwa
ża, że propozycja, dotycząca 
uczestników konferencji poli
tycznej. wysunięta 18 sierpnia 
br. w Komisji Polityczne! 
Zgromadizenla Ogólnego NŻ 
przez przewodniczącego dele
gacji radzieckiej, wiceministra 
A. Wyszyńskiego, Jest zgodna

z przedstawionym wyżej sta
nowiskiem rządu Koreańskiej 
Republiki Ludowo-Demokra
tycznej I rząd KRLD całko
wicie popiera tę propozycję.

Jeśli chodzi o tryb podej
mowania uchwał przez konfe
rencję polityczną, o jej porzą
dek obrad 1 skład uczestników, 
to stanowisko rządu Koreań
skiej Republiki Ludowo-Demo
kratyczne] Jest całkowici© 
zbieżne ze stanowiskiem rządu 
Chińskie! Republiki Ludowe! 1 
rząd KRLD popiera w całej 
pełni oświadczenie ministra 
Czou En- lal'a z 24 sierpnia br.

Rząd mój — stwierdza w 
zakończeniu minister Nam Ir 
— uważa, że Zgromadzenie O- 
gólne NZ postąpiło niesłusz
nie, odmawlajac zaproszenia 
przedstawicieli Koreańskiej Re 
publiki Ludowo-Demokratycz
nej 1 Chińskiej Republiki Lu
dowe] do udziału w obradach 
nad problemem Korei. (

Tt». „rząd administracyjny" 
Pelli 
uzyskał voluui zaufania

RZYM. — W Izbie Deputo
wanych parlamentu włoskiego 
zakończyła się debata nad de
klaracją rządu premiera Pelli.

Deputowani komunistyczni i 
socjalistyczni wypowiedzieli 
się przeciwko temu rządowi.

W głosowaniu za votum za
ufania głosowało 315 deputo
wanych, przeciwko — 215, a 
od głosu wstrzymało sję 44 de
putowanych. Rząd Pelli po- 
parly chadecy, monarchiści, li
berałowie 1 republikanie: prze
ciwko rządowi głosowali ko
muniści i socjaliści: od głoso
wania wstrzymali się deputo
wani z ramienia „włoskiego 
rucha socjalnego" 1 socjalde
mokraci.



Stanisław uuoickl należy do najsumienniejszych spawaczy Slup 
sklch Zakładów Sprzętu Okrętowego w Słupsku.

Razem z Tadeuszem podllpnym przyczynił się wybitnie do wy
konania planu lipcowego. Wyrobu w Hpcu na nowych normach 
1SS proc.

W sprawie upadku prosigt w PGR Debrzno

Szkodliwa beztroska kierownictwa
ZESPÓL PGR Debrzno 

w pow. człuchowsklm 
wykona! w I półroczu br 
plan urodzeń prosiąt zaledwie 
w 82 proc. Chlewnia macie
rzysta w Łękach zrealizowa
ła natomiast plan w 120 
proc.., przekroczyły planowe 
zadania chlewnie w Bługowle 
1 Halinowie. Na załamanie 
planu zespołowego wpłynęło 
więc niskie wykonanie planu 
urodzeń w gospodarstwie De
brzno, które wyraża się cy
frą 60 proc. Jaki© są tego 
przyczyny? Gdy np. w PGR 
Łąki procent upadków pro
siąt w okresie półrocznym wy
niósł zaledwie 0,05 proc., to 
w gospodarstwie Debrzno o 
slągnął aż 39,5 proc. W re 
zultacle Debrzno nie wykona
ło planu odstawy prosiąt do 
warchlakami.

Chlowmlstrz w sąsiednim 
PGR Łąki, Stanisław Ogonow. 
6kl, pracujący Już w chlewni 
drugi rok, osiąga liczny przy
chówek, ponieważ dba nale
życie o powierzony mu In
wentarz, karmi go racjonal
nie 1 regularnie, utrzymuje 
w chlewni wzorową czystość, 
czytu,le książki fachowe 1 
stosuje w praktyce szereg do
świadczeń radzieckich.

Nie można tego, niestety, 
powiedzieć o gospodarstwie 
Debrzno, Już fakt, że w tym 
roku pracuje w chlewni czwar 
ty z kolei chlewmlstrz, świad
czy o słabym zainteresowaniu 
kierownictwa zespołu 1 gospo
darstwa rozwojem hodowli, 
doborem odpowiednich ludzi.

DRZYPATRZMY się zmle 
n lanym chlewmfstrzom. 

Najbardziej narzeka się w go
spodarstwie na Mońcę. Po
czątkowo pracował on w ze
spole Jako młodszy zootech

nik. Ponieważ nie nadawał się 
na to stanowisko i lekcewa
żył robotę, powierzono mu 
opiekę nad hodowlą w gosjio- 
darstwle Debrzno, później 
kierownictwo chlewni. Był on 
tam Jednak rzadkim gościem. 
Nie dopilnowywał urodzeń, 
karmienia I czystości. Nie za 
glądał też do chlewni kierow
nik gospodarstwa, nie kontro 
lował pracy. Mońca ..praco
wał'* w ten sposób przez 3 
miesiące. Później podjęła się 
prowadzenia chlewni Ruth 
Podewll. Nie otoczona nale
żytą opieką, nie mogła dać 
sobie rady z nlezdyscypllnowa 
ną obsługą chlewni. Co praw 
da poprawiła się kondycja 
świń, zwiększona została tro
ska o Inwentarz, ale Podewll 
zrezygnowała wkrótce z pra
cy.

Winę za masowe upadki 
prosiąt, ponosi w pierwszym 
rzędzie obsługa chlewni. Ale 
kierownik gospodarstwa odpo 
włada za całość. Tymczasem 
ob. Dziak nie przejmuje się 
ani hodowlą, ani całym goupo 
darstwem.

Wiele godzin przebywa
liśmy w gospodarstwie Debrz
no, ale nikt nie mógł nam po 
wiedzieć, gdzie Jest kierow
nik. Po prostu przepadł. 
I tak bywa niestety częściej. 
Ostatnio Dziak wydalony zo
stał z szeregów partii za pi
jaństwo 1 lane przewinienia. 
Fakt ten mówi sam za siebie. 
Należy Jednak zapytać dlacze 
go toleruje się w dalszym clą 
gu nu stanowisku kierownika 
gospodarstwa pijaka 1 niero
ba? Czy nie dość szkód wy
rządził Już 6wolm niedbal
stwem?

Nie potrafiła w porę prze
ciwdziałać Jego złej robocie

L9L Jiicia 7MP

Jak pracują brygady młodzieżowe
w Koszalińskie] Fabryce Mebli
Jednq t najlepszych brygad produkcyjnych w Koszalińskiej Fa- 

bryce Mebli jest ZMP-owska brygada młodzieżowa Józefa Worka 
wyrabiająca przeciętnie około 227 proc, normy. Brygada składają
ca się z 5 osób pracuje w maszynowni I współzawodniczy tu z dru
gą brygadą - Dondajewskiego.

Brygad młodzieżowych Jest w KFM więcej. W przyrzynalnl, szli- 
fieini, klejami, na montażu, pracuje 9 brygad przekraczających sy
stematycznie swoje normy. Większość ich członków to zetempowcy.

Czemu zawdzięcza swoją przodującą pozycję brygada Józefa 
Worka? Dobrej, kolektywnej pracy wszystkich jej członków I odpo
wiednie] organizacji pracy. Taki np. Stefan Błajda wyrabia prze
ciętnie 250 proc, normy, a niewiele mu ustępują inni członkowie 
zespołu - Machaj, Kubacki, Miklaszewki I oczywiście Worek. 
Wszyscy starają się pracować uważnie I szybko, aby nie mieć za
ległości. Odpowiednio przygotowują piły I .Inne narzędzia, starają 
się nie wypuszczać braków. Brygada zabezpiecza sobie zawsze 
dostawę odpowiedniej ilości materiału, by uniknąć niepotrzebnych 
przestojów, a równocześnie utrzymuje w porządku swe miejłce 
pracy.

Za wzorem brygady Stefana Worka powinny zorganizować sobie 
pracę I inne brygady, brać z nie] przykład ZMP-owsklego stosunku 
do pracy. Niestety inne brygady młodzieżowe mają jeszcze wiele 
braków, mimo pewnych osiągnięć produkcyjnych.

Wszystkie brygady zobowiązały się do końca bieżącego roku wy
konywać plany miesięczne z nadwyżką, podnosić jakość produkcji 
I zwiększać oszczędność materiału, a plan roczny zrealizować w 
pełni, mimo zaległości z ubiegłych miesięcy. Zobowiązania te Ilo
ściowo nie są dotychczas wykonywane, a przecież zakład ma duże 
trudności I obowiązkiem zetempowców, młodzieży jest przez swą 
wydajną pracę przyczyniać się do 'wykonywania planów produk
cyjnych. Byłoby krzywdą dla brygad młodzieżowych pominąć fakt, 
że ich praca w dużym stopniu przyczyniła się do realizacji przez 
KFM planu II kwartahu w 94,83 proc., ale chodzi o to, by wzmóc 
wysiłki, a plany wykonywać w 100 proc.

Sprawa ta winna być przedmiotem nieustanne] troski, przede 
wszystkim zetempowców pracujących w brygadach, którzy muszą 
mobilizować własnym przykładem całą młodzież zakładó.

W tym celu należy również ulepszyć organizację pracy w bryga
dach, aby wyeliminować przestoje maszyn (co miało np. miejsce 
przy okuwaniu łóżek z powodu niedostarczenia w odpowiednim 
czasie gwoździ i wkrętek, oraz przy prasach hydraulicznych I na 
szlifierkach taśmowych). Trzeba wzmóc walkę z brakoróbstwem. 
Można to osiągnąć przez organizowanie narad wytwórczych brygad, 
gdzie można będzie podzielić się doświadczeniami, pomóc sobie 
nawzajem. Dwie podobne narady, które się dotąd odbyły dały do
bre rezultaty, dlatego należy je organizować częściej. Konieczny 
Jest również większy udział młodzieży w szkoleniu zawodowym.

(Wykonywanie zobowiązań hamuje słaba dyscyplina pracy wśród 
niektórych członków brygad. Dość powiedzieć, źo w II kwartale 
zostało opuszczonych bez usprawiedliwienia 113 godzin pracy, co 
musiało się odbić ujemnie na wykonywaniu planów.

Warunkiem zlikwidowania większości niedociągnięć jakie się do 
tej pory ujawniły w pracy brygad młodzieżowych, jest nasilenie pra
cy polityczno-wychowawczej. Musi się tym zająć zarząd zakładowy 
ZMP przy pomocy i pod kierownictwem podstawowej organizacji 
partyjnej. ZMP winien szerzej rozwinąć również wśród młodzieży 
p acę kulturalno-oświatową I sportową.

Młodzież Koszalińskiej Fabryki Mebli powinna sprawę wykonania 
planów produkcyjnych przez zakład traktować jako swój naczelny 
obowiązek, jako sprawę ambicji I honoru każdego członka ZMP, 
każdego młodzieżowca,

I («)

oddziałowa organizacja partyj 
na. Nie analizowała ona 
przez dłuższy czas wykonywa 
nia planów gospodarczych, nie 
zadbała by realizacja planów 
omawiana była na naradach 
produkcyjnych.

(GOSPODARSTWO Dc.brz 
no Jest gospodarstwem 

przyzespolowym. Dyrekcja ze 
społu, komitet zespołowy par
tii 1 RRZ, znajdujące się w 
obrębie gospodarstwa, wiedzla 
ły o niedociągnięciach, ale 
nie zainteresowały się bliżej 
katastrofalnym stanem hodo
wli i nie pomogły usunąć nie
dociągnięć. Dopiero od czerw 
ca składano są na posiedze
niach komitetu zespołowego 
partii okresowe sprawozdania 
produkcyjne.

Dla uratowania planu uro
dzeń, słusznie pokryto dodat
kowo 226 maciorek z tuczar- 
nl. Po wyproszeniu oddane 
one zostaną ponownie na tucz. 
Zootechnik Antoni Sobolewski 
twierdzi, że chlewnia fest zim 
na 1 wilgotna. Dlatego posta 
nowlono unikać wyproszeń w 
miesiącach zimowych. Na złą 
kondycję 1 upadki prosiąt, 
wpływa również w pewnym 
stopniu cementowa posadzka 
chlewni. Nie rozumiemy Jed
nak. dlaczego do tej pory nie 
zostały sporządzone Bo wszyst 
kich kolców drewniane pry
cze? Czy kierownictwo ze
społu 1 gospodarstwa w dal
szym ciągu pragnie utrzymać 
sprzyjając© warunki do zacho
rowań 1 upadków Inwenta
rza!?

Od trzech tygodni chlew- 
mlstrzem Jest ob. Benon Szo- 
plński. Skończył on niedaw
no kurs kierowników gospo
darstw. Lubi hodowlę 1 na 
kursie złożył egzamin z hodo
wli z wynikiem bardzo do
brym. W chlewni Jest obec
nie czyc.’o, świnie mają su
chą ściółkę.

Ambicją nowego chlewmt- 
strza Jest podciągnięcie chle
wni macierzystej do rzędu 
przodujących 1 wyeliminowa
nie upadków prosiąt.

DO WYKONANIA tego za 
dania potrzebna Jest 

nieustanna pomoc ze strony 
kierownictwa 1 służby zoo
technicznej. A pomocy tej w 
dalszym ciągu nie ma. Maga
zynier Seweryn Łęcki, nie 
dba o przygotowanie śruty dla 
trzody chlewnej, często nie 
można w ogóle odszukać go 
dla wydania paszy, bo... lubi 
chodzić w godzinach pracy na 
grzyby do lasu.

Pamiętajmy, że tylko wróg 
może tolerować masowe upad
ki Inwentarza.

Należy zapewnić chlewml- 
strzom większą pomoc, kon
trolę zootechniczną i wetery
naryjną, analizować na bie
żąco wykonywanie planów ho 
dowlanych 1 usuwać natych
miast niedociągnięcia. Trzeba 
rozwinąć współzawodnictwo 
między ćhlewmletrzaml, u-

Zbllźający się okres przewozów Jesiennych 
będzie dla naszych kolejarzy egzaminem przy
gotowania technicznego 1 politycznej świa

domości, od sprawnego przeprowadzenia tej 
wielkiej akcji zależy bowiem zaopatrzenie 
świata pracy w artykuły żywnościowe oraz 
doprowadzenie do naszych fabryk w terminie, 
odpowiedniej Ilości 1 wysokiej Jakości surow
ców rolnych.

Mobilizacla kolejarzy III Oddziału Eksplo
atacyjnego PKP do pełnego wykonania tego 
odpowiedzialnego zadania, była przedmiotem 
narady technicznej RMO w Słupsku, odbytej 
w dniu 20 sierpnia br.

Udział w naradzie wzięło 75 zawiadowców 
stacji, przewodniczących rad zakładowych 
1 sekretarzy POP z węzłów i stacji PKP. Wy 
tyczną do dyskusji stanowił referat naczelni
ka RMO tow,. Stanisława Krypla, który omó
wił dorobek kolejarzy naszego terenu, wska
zując Jednocześnie na główne przyczyny nie
dociągnięć w dotychczasowej pracy.

Do najczęściej spotykani ch braków zali
czyć należy: zbyt 6łabe Jeszcze powiązanie się 
kolei z klientami, błędy w czynnościach spe
dycyjnych lub omilanle tych czynności, nie
dostateczna dbałość o Jakość przewożonych 
produktów, zbyt często powtarzające się Do
prawy ładunków, błędne wypełnianie listów 
przewozowych oraz nadmierna liczba przesto
jów 1 awarii.

Wszystkie te czynniki wpływają na obni
żanie sle wskaźnika obrotu wagonów, podra
żają koszty 1 hamują regularność ruchu, co 
z kolei wywołuje zakłócenia w sprawnym 
przebiegu przewozów.

Zadania naszych kolejarzy są w bieżącym 
roku od 16 — 18 proc, wyższe niż w roku ub. 
Należy Już teraz uczynić wszystko, aby sta
rych błędów nie powtórzyć.

Właściwy instruktaż każdego pracownika 
kolei 1 oddolna mobilizacla załóg pomogą nie 
wątpliwie w wygraniu bitwy o tegoroczne 
przewozy Jesienne.

Czynnikiem obniżającym wskaźnik obrotu 
wagonów Jest często poprawa ładunków. 
Zwracali na to uwagę zawiadowcy 6tacjl Bia
łogard 1 Słupsk. Tak no. 19 sierpnia br. przy 
szły na 6tację aż 4 wagony wadliwie załado
wane. Wypadki takie zdarzają się ęzęsto. Wy
nika to z lekceważącego stosunku niektórych 
stacji PKP do poprawnego ładowania wysy
łanych przez nie wagonów.

Przeszkodą w sprawnym przebiegu pocią
gów są też nadmierne przestoje 1 awarie. Du
ża liczba wykolejeń wagonów, a nawet paro
wozów, winna być sygnałem do zwiększenia

czujności 1 troski o etan taboru. Kolejarze 
naszego terenu winni pamiętać o tym, że 
zwiększone, tegoroczne zadania w kampanii 
jesiennej, będą muslell wykonać przy tym sa
mym stanie taboru. Jest to zadanie trudne, 
ale przy pełnej mobilizacji sił 1 utrzymaniu 
gotowości technicznej zupełnie wykonalne.

Świadczy o tym fakt, żę w 11 kwartale br. 
kolej nasza przewoziła więcej, niż w gorącym 
okresie przewozów Jesiennych w roku ub.

Ważną rolę w przewozach Jesiennych od
grywać będą dyspozytorzy odcinkowi lub od
działowi. Chodzi o to, aby nawiązali oni ści
sły kontakt z sąsiednimi oddziałami. By np.’ 
takie wypadki ,Jak nadmiar wagonów na je
dnej stacji, a niedobór na drugiej nie miały 
miejsca^ Wszystkich kolejarzy obowiązuje bo
wiem troska nie tylko o „własne podwórko**, 
lecz o dobrą pracę całego okręgu PKP.

Dla łatwiejszego porozumienia się z klien
tami 6tacje PKP winny postarać się o telefo
ny. Praktyka uczy, że większość stacji nie po
myślała o tym, albo też będąc w posiadaniu 
telefonu, nie wykorzystuje go należycie; Błąd 
ten należy niezwłocznie usunąć.

Na naradzie omówiono najważniejsze zaga
dnienia. związane z kampanią przewozów je
siennych. Nie pominięto spraw bytowych ko
lejarzy jak np. zaopatrzenia w odzież ochron
ną. zabezpieczenia miejsc wypoczynku w 
czasie służby, wykorzystania urlopów )tp. Mó
wiono; o przygotowaniach kadrowych węzłów 
1 stacji PKP do zwiększonych przewozów. 
NajlepteJ przygotowany od tej strony Je6t 
węzeł słupski, najgorzej blałogardzkl. Jest 
tam m. In. kilkunastu pracowników na eta
tach produkcyjnych, chociaż są oni pracowni 
kami umysłowymi.

Cechą dodatnią narady było wskazanie na 
błędy 1 braki w pracy.kolejarzy III Oddzia
łu Eksploatacyjnego. Ujemną zaś, jaoprzesta- 
wanle na samym tylko sygnalizowaniu o nich, 
bez próby analizy ich źródeł 1 sposobów usu
nięcia: świadczy to o pewnej Jeszcze nieudol
ności w pracy rad zakładowych 1 organizacji 
oartyjnych o poddawaniu się, w wielu wypad
kach trudnościom zamiast przeciwdziałaniu 
lm. 1

Kolejarze woj. koszalińskiego muszą się 
bardziej związać ze swoim miejscem pracy, 
bardziej poczuć gospodarzami kolei, odpowie
dzialnymi w pełni za poziom jej pracy 1 wy
niki.

Kolejarze! Wszyscy do walki o sprawne 
wykonanie przewozów Jesiennych! Ta wielka 
bitwa, od której zalety wykonanie naszych 
rocznych zadań gospodarczych, musi być wy. 
grana! Irena Lubojańska

Przyśpieszyć odbiór nawozów sztucznych i zasiewy ozimin
Obecnie dobiegają końca 

siewy .rzepaku ozimego, a za 
kilka dni nozpoczną się siewy 
pozostałych ozimin. Tegorocz
ne zasiewy zbóż ozimych ze 
względu na sprzyjające wa
runki atmosferyczne mogą być 
dokonane we właściwym cza
sie, tj. do połowy wrześnie. 
Trzeba więc wykorzystać w 
pełni ten sprzyjający moment, 
bowiem wcześniejsze zasiewy 
ozimin gwarantują lepsze plo
ny z hektara.

Dla uzyskania wysokich plo
nów zbóż ozimych należy prze
strzegać kilku warunków, a 
Jednym z podstawowych Jest 
właśnie Jak ‘najwcześniejsze 
dokonanie zasiewów. Następ
nym warunkiem to odpowied
nie przygotowanie gleby do 
zasiewów, a więc dokonane w 
czasie podorywkl, orki głębo
kie oraz nawożenie.

Należy zatem nie zwlekając 
odbierać z magazynów gmin
nych spółdzielni nawozy sztucz 
ne. W roku bieżącym Ilości 
nawozów sztucznych są więk
sze niż w latach ubiegłych 1 w 
zasadzie braku nawozów być 
nie może.

Trzeba tylko pamiętać, że 
nawozy muszą być stosowane w 
zależności od Jakości gleby 1 
gatunku zbożę, a nie według 
niczym nieuzasadnionej regu
ły, że tylko azotowe nawozy 
wpływają na Zwiększenie plo
nu. Ta zasada Jest z gruntu 
niesłuszna, bowiem dla rośliny 
potrzebne są składniki fosfo
ru 1 potasu tak samo lak j azo
tu. Składniki fosforu są za
warte w nawozach fosforowych 
tzn. w superfosfacie, tomasy- 
nie 1 6upcrtomasynle, potasu 
zaś w nawozach potasowych, 
Jak sól potasowa 1 kalnlt. Nic 
wolno także zapominać o tym, 
że poważna ilość ziemi upraw
nej naszego województwa jest 
Zakwaszona 1 że najlepszym i 
Jedynym środkiem przeclwdzla 
łania Jest wapnowanie gleby.

Przy szerokim stoso
waniu nawozów sztucznych 
dokonane w tym roku za
siewy ozimin przyniosą 
lepsze urodzaje. Niezrozumia
łym Jest' wlęć, że niektóre 
spółdzielnie produkcyjne oraz 
poważna Ilość chłopów indy
widualnych ociągają się z do
konaniem zasiewów mimo, że

w zasadzie prace połowę zo
stały Już przeprowadzone. W 
niektórych powiatach' rów
nież rozprowadzenie nawozów 
sztucznych Jest słabe.

W rozprowadzeniu nawozów 
przodują dotychczas gminne 
spółdzielnie powiatu Wałcz, 
Drawsko I Stupsk, podczas 
gdy gminne spółdzielnie po
wiatów Kołobrzeg, Złotów, 
Miastko pozostałą na szarym 
końcu. Na dzień 25 sierpnia 
bież, roku stopień rozprowa
dzenia nawozów przedstawia 
się w jaoszczególnych powia
tach następująco:

Białogard 43,8% planu
Bytów 17.4%
Człuchów 15,6%
Drawsko 32.1%
Kołobrzeg 9.4%
Koszalin 23,8%
Miastko 7,2%
Sławno 16.8%
Słupsk 26.5*4
Szczecinek 23.6%
Walcz 36,8%'
Zlotów 8,4%' ' *

Z powyższego zestawienia 
wynika, że spółdzielnie pro
dukcyjne oraz chłopi kontrak
tujący. którzy mieli pobrać 
nawozy do dnia 28 sierpnia 
br., nie odebrali w pełni zare
zerwowanych dla nich Ilości 
nawozów.

Z dniem 25 bm. rozpoczę
ła się 6przedaż nawozów 
sztucznych dla chłopów indy
widualnych. Odbywa się ona 
bez żadnych ograniczeń.

Trzebą, aby spółdzielnie 
produkcyjne 1 chłopi lndywj- 
dualni pośpieszyli się z od
biorem nawozów sztucznych, 
a prezydia pow. rad narodo
wych, szczególnie w takich 
jjowlatach, jak: Kołobrzeg, Zło 
tów 1 Miastko, dopilnowały 
PZGS-y t POM-y, aby nawozy 
zostały jak najszybciej 1 w 
pełni rozprowadzone. Prezy 
dla zaś gminnych rad narodo
wych winnv czuwać nad spraw 
ną pracą GS-ów na tym waż
nym odcinku.

Edward Karp 
czł. zarządu do spraw handlu 

WZGS.

Z narady technicznej RMO

Bitwa o szybki obrót wagonów
musi być wygrana

ogólnlć dobre doświadczenia 
przodujących hodowców, za. 
poznawać obsługę chlewni z 
prasą fachową, wzmocnić prą 
cę polityczną z załogami. Nie 
wolno bowiem dopuścić, by po 
wtarzały się wypadki maso 
wych padnięć Inwentarza.

Sprawa rozwoju hodowli, 
to podstawowe zadanie rolni
ctwa Ziemi Koszalińskiej, któ
rą można i trzeba przekształ
cić w przodującą bazę hodo
wlaną. (R.)



Troska rad narodowych 
o potrzeby ludzi pracy 

jest kategorycznym nakazem partii
Spartakiada Wojska Polskiego

tuska (CWKS) — 35,46, 3. Pie- 
cówna (Warszawa) — 35,35. 
Rzut granatem mężczyzn —
1. Ołdak (Warszawa) — 72,37,
2. Wośniewski (Mar. Woj.) — 
71,04, 3. Wrona (Warszawa) — 
67,27.

26 bm. odbyły się dalsze 
spotkania w koszykówce i 
siatkówce mężczyzn i kobiet.

A otg wyniki dzisiejszych 
spotkań:

Koszykówka mężczyzn: Lotnic
two — Warszawa 74:35 (38:17), 
Wrocław — Marynarka Wojen
na 69:47 (32:26), Kraków — 
Bydgoszcz 70:58 (35:23).

Koszykówka kobiet: Wroc
ław — Marynarka Wojenna 
92:8 (53:1), Bydgoszcz — Kra
ków 26:23 (19:16), Warszawa —- 
Lotnictwo 35:34 (18:19).

Po dotychczasowych roz
grywkach prowadzi w koszy
kówce mężczyzn Wrocław 
przed lotnictwem. W koszy
kówce kobiet prowadzi Byd
goszcz przed Krakowem.

Wyniki spotkań w siatków
ce mężczyzn: Marynarka Wo
jenna — Wrocław 2:3, Warsza
wa — Lotnictwo 1:5, Bydgoszcz
— Kraków 3:0.

Siatkówka kobiet: Warszawa
— Lotnictwo 2:0, Wrocław — 
Marynarka Wojenna 2:0, Byd
goszcz — Kraków 2:0.

Po dotychczasowych roz
grywkach w siatkówce męż
czyzn prowadzi Bydgoszcz 
przed Lotnictwem, a w siat
kówce kobiet Wrocław przed 
Warszawą.

narażony Jest bowiem na wy
buch epidemii.
WYJAŚNIENIA Z PREZY
DIUM WOJ. RADY NARÓD.

Zwróciliśmy się zatem z In
terwencją do kierownika Wy
działu Gospodarki Komunalnel 
1 Mieszkaniowej Prez. Wo|. 
RN tow. Olszyńskiego, który 
nam oświadczył:

W wielu miastach na<zeęo wo
jewództwa, a więc nie tylko w 
Darłowie, Szczeclnku 1 Miastku 
występuję w studniach zjawiskp 
zaniku wody, studnie zwłaszcza 
w okresie letnim, nie dają tyle 
wody, by można było napełnić 
zbiorniki. Dlatego teł nie ma do
datkowego zasilenia stacji wodo 
ciągowej ze zbiorników, co powo 
duje słabe ciśnienie w sieci.

Zachodzi zatem konieczność 
ujęcia nowych źródeł wody. W 
tej chwili w Miastku przeprowa
dza sl/ roboty przy wierceniu 2 
nowych studzien. Buduje się rów 
nleż nowe studnie w Słupsku, 
Białogardzie, Kołobrzegu, Ustce 
I Sławnie. Natomiast dla Szczecin 
ka, Darłowa 1 Innych miast przy 
gotowuje się dokumentacje na bu 
dowg nowych studzien w roku 
1954.

Jak więc z udzielonego nam 
wyjaśnienia wynika, problem 
braku wody w niektórych mia
stach naszego województwa 
jest w tej chwil) nlerozwlązal- 
ny. Mieszkańcy tych miast 
muszą zatem czekać na wodę 
tak długo, dopóki nie zostaną 
wybudowane nowe studnie. A 
to szybko nie nastąpi. Urucho
mienie np. nowej studni w 
Miastku przewiduje się w o- 
etatnlch dniach trzeciego kwap 
tału. podobnie jak w Słupsku, 
Białogardzie, Kołobrzegu, Ust
ce 1 Sławnie. W gorszej sytua
cji znaleźli się mieszkańcy 
Szczecinka 1 Darłowa, bo dla 
tych miast przygotowuje się 
dopiero dokumentację.

Takie wnioski możną by 
wysnuć z powyższego wyjaś 
nlenla. A Jak Jest rzeczywi
ście?

MIASTKO MOŻE OTRZY
MAĆ WODĘ ZA PÓŁ 

GODZINY

Wprost nie chce się wierzyć, 
a jednak tak Jest. Miastko mo
że być zaopatrzone w dosta
teczną Ilość wody w ciągu pól 
godziny. >

Przez okres bowiem trzech mie 
flęey Stacja Pomp w Miastku 
czerpała wodę z miejscowej rzecz 
kl. Woda była chlorowana, prze
chodziła w stacji przez filtry 1 
w tym okresie nie spotkano się 
z ani jednym przypadkiem zacho 
rowań.

W lutym jednak dopływ wody

KINA 
KOSZALIN — „Nowa Buta" s- 

„Czarodzlej Glinka'*,
Seanse godz. ls 1 80.1 S.
„Młoda Gwardia** (Rokossowo)— 

„li-letnl kapitan**.
Seans godz. 20.
SŁUPSK — „Polonia" »> 

.Maksymek",
Seanse godz. 10, II 1 20.
KOŁOBRZEG — „Wybrzeże" — 

„Z cesarsko-królewskich czasów 
opowiadań kilka**.

Seanse godz. 17 1 IŁ
SŁAWNO — „Sława" •»

„My urwisy**.
Seanse godz. 17 1 II.

WYSTAWY
Poimlertna wystawa obrazów 

artysty malarza Romana Merao- 
wlcza w Muzeum w Koszalinie, 
uL Armii Czerwonej 53.

MUZEUM
Muzeum w Koszalinie, ul. Armii 

Czerwonej 53, zwiedzać można od 
godz. 12—17. W niedziele 1 piątki 
od 11-13.

Na VII plenum KC PZPR Towarzysz Bierut mówiąc o po
prawie warunków życia robotników wskazywał:

„Bardzo wielu działaczy gospodarczych, partyjnych I związ
kowych ma często skłonność do sprowadzania tego zagadnie
nia do L zw. trudności obiektywnych Pomijają oni zupełnie 
fakt, że nawet przy rzeczywistych trudnościach, 'wynikających 
z konieczności mobilizacji olbrzymich środków na nasze po
trzeby ogólnopaństwowe, nie wolno nam zapominać o obowląz 
ku stałej troski o polepszenie warunków życiowych mas pra 
cujących. Przy wytrwałych sta raniach i nieustannej trosce o 
to sprawy położone materialne klasy robotniczej mimo trud
ności, może 1 powinno się polepszać".

Radio

PROGRAM I
29 sierpnia 1953 r. (sobota)

Wiadomości 5.05, 6 00, 7.00, 7.55, 
12.04, 16.00, 20.00, 23.00.

5.10 Aud. dla wsi. 5.20 Konć. 
6.10 muz. 6.50 Glmn. 7.20 Konc. 
7.50 Kalend. 8.00 Muz. rozrywk. 
8.30 Aud. dla dzieci starszych. 9.00 
Muz. balet. 10.50 Muz. rozrywk. 
11.15 Muz. 1 aktualn. 11.41 „Głos 
mają kobiety". 12.15 „Na swojską 
nutę". 12.45 Aud. dla wsi. 13.00 
Muz. balet. 13.40 Mazurki kompo 
zytorów rosyjskich. 15.30 Aud. dla 
dzieci. 16.10 Muz. 16.30 Konc. 
solist. radź. 17.05 „Maszyny 1 
my". 17.15 „Słuchacze plszą". 
17.25 Konc. rozrywk. 18.00 Mikro
fonem po kraju. 18.15 „Na mu
zycznej fali**. 18.45 Aud. literacka. 
19.05 „Korespondenci sportowi 
donoszą". 19.15 Sprawozdanie 
dźwiękowe z III Światowego Kon 
gresu Studentów w Warszawie. 
19.45 Aud. dla wsi. 20.28 Wlad 
sport. 20.45 Muz. tan. 21.25 Wier
sze. 21.45 Konc. 22.25 Muz. dla 
wszystkich. 23.10 Muz. na dobra
noc.

26 bm. na Spartakiadzie 
Wojska Polskiego we Wrocła
wiu odbyły się dalsze konku
rencje lekkoatletyczne, spotka
nia w siatkówce i koszykówce, 
wybijance oraz terenowy raid 
motorowy.

Zakończył się również tur
niej piłkarski o mistrzostwo 
Wojska Polskiego, w którym 
zwyciężyła drużyna Krakowa. 
Dalsze miejsca zajęli: 2. Byd
goszcz, 3. Warszawa, 4. Wroc
ław, 5. Lotnictwo, 6. Marynar
ka Wojenna. W ostatnich spot
kaniach Kraków zremisował z 
Warszawą 1:1 (0:1), Wrocław 
pokonał” Wojska Lotnicze 4:1 
(0:0), a Bydgoszcz zwyciężyła 
Marynarkę Wojenną 6:1 (4:1).

Najciekawszą konkurencją 
środowych zawodów lekkoatle
tycznych był bieg na 1500 m. 
Po emocjonującym przebiegu 
zwyciężył Żbikowski (Byd
goszcz) w dobrym czasie 3:53,2. 
Drugi był Kielczewski (Warsza
wa) — 3:54,8, a trzeci Kreft 
(Bydgoszcz).

W pozostałych konkuren
cjach wyniki były następujące: 
400 m ppł. — 1. Kleba (Kra
ków) — 55,8, 2. Kurzawa (Byd
goszcz) — 56,1, 3. Minkcwski 
(Warszawa) — 57,1; 200 m ko
biet — 1. Szwajkowska (Byd
goszcz) — 26,2 (rekord Wojska 
Polskiego wyrównany), 2 Je- 
sionow^ra (Warszawa) — 26,3, 
3. Olejnik (Wrocław) — 27,2> 
trójskok — 1. Weinberg (Byd
goszcz) — 14,59, 2. Gizelew-
ski (Wrocław) — 14,57,
3. Drozd (Warszawa) — 13,84. 
Dysk kobiet: 1. Szczerbowska 
(Bydgoszcz) — 33,53, 2. Skrze-

i rzeczki zamknięto. Dlaczego się 
tak stało, wyjaśnia nam dyrek
tor Szpitala powiatowego dr Ma
jewski. Według obliczeń mtejsco 
wej Stacji Pomp wody w studni 
winno wystarczyć na zaopatrze
nie miasta.

Obliczenia okazały się nietraf
ne i pomimo skorygowania Ich 
kierownik Woj. Wydziału Sanltar 
no-Epldemlcznego w Słupsku nie 
chce podpisać zezwolenia na dal 
sze pobieranie wody z rzeki. 
Prawdopodobnie kierując się 
tym, źe może zaistnieć wypadek 
wybuchu epidemii. My zaś ze 
swej strony pytamy się, co bar
dziej może przyczynić się do po
wstania epidemii — brak wody 
w ogóle, czy też chlorowana 1 HI 
trowana woda z rzeczki? Korzy
stanie z wody w rzece naszym 
zdaniem Jest możliwe, trzeba by
łoby tylko zatrudnić laborantkę, 
która by kilka razy dziennie po
bierała próby na jałowość.

Decyzji takiej nikt jednak nie 
powziął. A chodzi przecież o bar 
dz> ważną rzecz, o dostarczenie 
wody mieszkańcom Miastka 1 
miejscowemu szpitalowi.

N’a tym sprawa się Jednak 
nie kończy. Ponieważ Szpital 
Powiatowy bez wody nie może 
się obyć, przystąpił do urucho
mienia starej studni, znajdują
cej się na Jego terenie.

Na inwestycję tę szpital rów
nież postarał się o odpowiednie 
kredyty i gdyby roboty przeka
zane były fachowcom, w ciągu 
4 do ł dni szpital miałby wystar 
czającą Ilość wody do swoich po
trzeb. Ale Woj. Komisja Plano
wania Gospodarczego przy Prez. 
Woj. RN zleciła wykonanie tych 
prac BPP w Mtastku — przedsię
biorstwu które nla posiada fa- 
chowców-studnlarzy? I skutki są 
takie, że rozkopano rowy, zwie
ziono rury i na tym przerwano 
roboty, narażając szpital na kosz 
ty. Jak się okazało bowiem, stu
dnię można by podłączyć do koń 
cowego odcinka rurociągu miej
skiego. Koszt byłby znacznie 
mniejszy a studnia byłaby czyn
na w ciągu kilku dni.

A woda dla mieszkańców? 
Też by się znalazła. Na tere
nie po byłym POM-!e — o 
czym winno dawno wiedzieć 
Prez. MRN — znajduje się 
druga studnia. Chodź) tylko o 
wstawienie motoru 1 także w 
ciągu kilku dni mieszkańcy 
Miastka mieliby wody pod do
statkiem do chwil) wybudowa
nia nowej studni.

NASZE WNIOSKI

Tyle fakty, a Jakie wypły
wają stąd wnioski?

I Brak należytej troskj Pre
zydium MRN 1 Prez. 

Pow. Rady Naród, o sprawy 
bytowe ludzi pracy. Wpraw
dzie zarówno Jedno Jak I dru
gie prezydium nieraz lnterwe-

W LISTACH do redakcji 
mieszkańcy Darłowa i 
Szczecinka skarżą się 

na brak od dłuższego czasu 
wody.

Alarmujący list w tej spra
wie otrzymaliśmy od kierow
nictwa Szpitala Powiatowego 
w Miastku.

W liście tym kierownictwo 
szpitala zapytuje, „co mamy 
robić, jeżeli po wyczerpaniu 
wszelkich możliwych interwen
cji miejscowych j wojewódz
kich władz szpital znajduje się 
w sytuacji bez wyjścia z powo
du braku wody? Początkowo 
w szpitalu brakowało wody w 
pewnych porach dnia, obecnie 
nie ma prawie jej wcale".

Każdy z nos przyzna, że tru
dno sobie wyobrazić szpital 
bez wody. Jest ona potrzebna 
1 konieczna — nie mówiąc Już 
o operacjach i zabiegach — do 
utrzymania czystości, gotowa
nia posiłków. Szpital bez wody

Kurs żeglarski
Dla wszystkich, którzy ukończy 

11 teoretyczny kurs żeglarski 
oraz dla tych, którzy posiadają 
Jakiekolwiek teoretyczne przygo. 
towanie żeglarskie, Zarząd Wo
jewódzki LPZ — Wydz. Wodny, 
organizuje w Ośrodku Sportów 
Wodnych w Mielnie praktyczną 
naukę żeglowania.

Kandydaci, nie odrywając się 
od swych zajęć służbowych, przej 
dą szkolenie praktyczne, po któ
rym uzyskają stopień żeglarza, 
a tym samym, w myśl obowiązu
jących pczepisów, uprawnienia 
do samodzielnego pływania na 
Jachtach śródlądowych.

Zgłoszenia, do dnia 3 września 
br. przyjmuje Wydz. wodny LPZ, 
Koszalin, ul. Zwycięstwa 133, teł 
521.

Zdobywajcie 
SPO!

nlowalo, wysyłało delegację 
nawet do Warszawy, ale nie 
czyniły wysiłku w takiej mie
rze. aby problem rozwiązać na 
miejscu. Obawiały się podjąć 
decyzji o puszczeniu wody z 
rzeczki.
O Bezduszny stosunek I na- 
" wskroś karygodny biuro
kratyzm Woj. Wydziału zdro
wia. który nie uczynił żadne
go wysiłku, aby tak palący 
problem rozwiązać Jak naj- 
szybc!e|. Najleple) świadczy 
fakt, że nawet nie bil się o po
prawienie warunków sanitar
nych w szpitalu, co Jest Jego 
podstawowym obowiązkiem.
‘_> Biurokratyzm Woj. Ko- 

misji Planowania Gospo
darczego, która bezmyślnie zle 
clła roboty studniarskie przed 
slęblorstwu bez fachowców w 
tvm zakresie robót.
A Beztroska Woj. Zarządu
* Przedsiębiorstw 1 Urzą

dzeń Komunalnych w Słupsku, 
który bezpośrednio Je6t odpo
wiedzialny za urządzenia wo
dociągowe. a również nic nie 
zrobił, aby dopomóc władzom 
w Miastku do rozwiązania 
.trudności.

Pokazaliśmy na przykładzie 
Miastka, że problem wody Jest 
do rozwiązania, trzel>a tylko 
nie szczędzić sił | starań. Je
żeli prezydia nad narodowych 
w Szczeclnku 1 Darłowie we
zmą się do sprawy braku wę
dy na Ich terenie z pełną ener 
glą, rozumiejąc, że troska o 
sprawy bytowe ludzj pracy 
jest kategorycznym nakazem 
partii, niewątpliwie problem 
ten zostanie 6zybko rozwiąza
ny. ,

II. Zieliński

(47)
Szczegłow po raz pierwszy słyszał, żeby ktoś tak prosto 

1 ostro przemawiał do Kuprljapowa. „Takie więc Jest to ze
branie partyjne" — pomyślał.

— Należałoby tu przypomnieć towarzyszowi Kuprljanowo. 
wl historię ludu fosyjsklego, historię naszei partii — ciąg
nął dalej Somow. — ...Lud rosyjski! — mówił z przejęciem.
— Jakież on znosił męki 1 clernienla! Obszarnicy sprzeda
wali ludzi Jak bydło, kapitaliści zmuszali do gnicia w fa
brykach 1 kopalniach. Wszelkie próby uczynienia życia cho. 
ciąż trochę lżejszym kosztowały rzeki krwi i łez. Dopiero 
Rewolucja Październikowa, Lenin, Stalin oswobodzili lud. 
Za twej pamięci, Kuprljanow, przewaliła się nad nami woj
na domowa. Ileż milionów Istnień kosztowała nas wolność, 
ilu najlepszych ludzi poległo. Wywalczyliśmy władzę ra
dziecką. Ale i dalsza drogą była niełatwa. Rozruchy, brak 
chleba... Wledzielt Jednak ludzie, że Istnieje takie słowo
— komunizm — i w Jego lmi> odmawiał) sobie wszystkie
go. I oto lego pierwsze radosne kiełki... Wydawało się, że 
można Już było zacząć żyć całą pełnią, szczęśliwie, ale nic 
z tego, bo zaczęła się wojna. Wielka Wojna Narodowa. 
Wróg napad! na nas, ną to wszystko, co było nam drogie 
Jak życie, Jak słońce. Ludzie radzieccy poszli na front. 
Bill wroga w powietrzu, rzucali się z granatami pod wraże 
czołgi, nie szczędzili swego życia — 1 zwyciężyli. Dlatego, 
że inaczej nie mogło być. Dlatego, że inne życie było/ dla 
nas nie do pomyślenia... I oto powrócili ludzie do pracy 
pokojowej. Na ruinach, na zgliszczach budują znowu ko
munizm, nie szczędząc sił, nie opuszczając rąk. Upłynę
ły cztery lata 1 Ojczyzna znowu zakwitła. Jakżeż dumni 
powinniśmy być z tych ludzi. Jak bezgranicznego szacun
ku są godni — oczy Sornowa zabłysły. — Są Jednak tacy, 
w których uczucia te stępiły 6ię. Są tacy, którzy nie pa-

Posłowie przyjmują
28 sierpnia br. w godz. od 13—18 

w Biurze Wojewódzkiego Zespołu 
Poselskiego w Koszalinie przyj
mować będzie Interesantów poseł 
Krystyna Trepa oraz członek 
Frez. Woj. RN Henryk Pondo.

Czytajcie
„Głos Koszaliński,,

3. Gw. Darł. 14 18 37:23
4. Kol. Kołob. 12 12 32-30
5. Sp. Stanów 13 11 30:41
6. Kol. Sławno 13 10 27:47
7. Kol. Ustka 12 9 21.32
8. Gw. II Słup. 13 6 20:36
9. Gw. II Kosz. 11 2 13:46

GRUPA POŁUDNIE

l.Unla Połczyn 13 23 53:12
2. KS Koczała 11 16 26:24
3. Wł. Złocień. 12 15 28:17
4. KS Debrzno 13 14 27:32
3. Sp. Wałcz 12 12 31:30
6. Unia Czapl. 13 10 25:25
7. Bud. II Czł. 11 6 14:27
8. Gw. Zlotów 9 6 12:28
9. Kol. Złocień. 11 4 12:30

WAŻNIEJSZE TELEFONY
Pogotowie Ratunkowe — tel 

Nr 08 — alortnujacy 
Nr 800 — Informacyjny

Strat Pożarna tel or 08.
Komlaerlet Miejski MO, tel. nr 

tn.
APTEKA

Apteko Społeczno nr 11, ul A. 
Czerwonej 1 — tel. 117. 
DYŻURY

SZPITAL
Szpital Miejski, uL Fałat* I, 

teL nr 215.

Komunikaty
W dniach 29 bm. o godz. 14 1 30 

bm. o godz. 8 w Wojewódzkim 
Ośrodku Szkolenia Partyjnego 
przy KW PZPR odbędą się dodat 
kowe kolokwia (egzaminy) dla 
słuchaczy WSW, którzy dotych
czas z różnych przyczyn Ich nie 
zdawali.

Ze względu na ostateczny ter
min obecność wszystkich na ko
lokwiach obowiązkową.

Co, gdzie, kiedy?

LZS Sławno i Unia Połczyn
prowadzą w klasie B

hu końcowi zbliża |ą się roz
grywki w piłkarskiej klasie P< 
w naszym województwie. Jak 
wiadomo drużyny podzielone 
6ą na dwie grupy północną 1 
południową. W grupie półno
cnej prowadzi LZS Sławno, 
ale kandydatami do pierwsze
go miejsca i awansu do klasy 
A są Jeszcze Spójnia Karlino j 
Gwardia Darłowo. W grupie 
Południe pewnym kandyda
tem na zajęcie pierwszego 
miejsca Jest Unia z Pokzyna- 
Zdrofu, która ma wielką prze
wagę punktową nad następ
nymi drużynami w tabeli. KS 
Koczała I Włókniarz Złocie
niec mogą Jedynie walczyć o 
zajecie drugiego miejsca.

Tabele rozgrywek przedsta 
wlają się następująco:

GRUPA POŁNOC

1. LZS Sławno 13 2(146:17
2. Sp. Karlino 13 1H 58:24

miętają o wielkich zasługach narodu radzieckiego, 1 do nich’ 
zaliczasz się | ty, Kuprljanow!

— Fakty! — zawołał ochryple. Nikołaj Flodorowlcs 
1 zbladł.

Fakty? Są fakty! Siałeś się zarozumiały. Tu siedzi 
Aleksandrów. Twoim zachowaniem się, zatrułeś mu radość 
pracy. Dlaczego nie rozmawiasz z ludźmi, tylko na nich 
krzyczysz? Dlaczego uważasz, że tylko twoje słowo Jest 
prawem? Dlaczego nie znosisz krytyki? Kio cl dal prawo 
zrywania gazetki ściennej? Kto ci dał prawo zmieniania de
cyzji zarządu w sprawie Samojłowa? Kto?

I Somow zaczął wyliczać wszystkie przewiny Nikołaja 
Fiedorowicza. Dopóki mówił, w sali panowała taka cisza, ża 
słychać było, Jak szumią drzewa w sadzie. Nikołaj Flodo 
rowicz początkowo starał się zachować spokój, lecz lm So
mow dłużej mówił, tym ciężej robiło się na duszy 1 Kuprl
janow to wychylał się naprzód, czując na sobie spojrzenia 
obecnych, to znów coś szybko notował na tekturowe) tecz
ce lub sięgał do kieszeni po papierosy, lecz przypomniaw
szy sobie, że nie wolno palić, ze złością miął w ręku pu
dełko z papierosami. „Zaraz po nim wystąpi na pewno Bro- 
wln, aby napaść na mnie" — pomyślał, lecz kiedy Somow 
skończył, dano glos Kuprijanowowi.

Nikołaj Flodorowlcz wszedł ciężkim krokiem na podium 
1, wepariszy się rękami o trybunę, spojrzał na salę. Ileż 
to razy przemawiał Już z tego miejsca. Miła mu była 
zawsze świadomość, że ludzie są z Jego pracy zadowoleni, 
że mu ufają. To Ich zaufanie powinien dziś odzyskać.

Panowała martwa cisza, Jak gdyby na sali nie było nlko. 
go. „Cóż to się dzieje — przesunął sobie ręką po gardle — 
mają mnie za wroga czy co?" Milczenie trwało nadal. 
Drżącymi rękami rozwiązał teczkę.

— Zacznę więc j Ja od historii, towarzysze — drżącym 
głosem rozpoczął Nikołaj Flodorowlcz — od historii naszego 
kołchozu...

— Znamy Ją! — odezwano się na sali.
— Nie zawadzi przypomnieć. Kołchoz wzmacnia się z ro. 

ku na rok. Gdy w roku 1945 mieliśmy bydła rogatego za
ledwie szesnaście 6ztuk. to dzlslai mwnv osiemdziesiąt 
sześć...

(D. c. n.]


